
Zápis ze schůze výboru České společnosti entomologické,  
konané 15. prosince 2022 
 
členové výboru  
přítomni: A. F. Damaška, J. Hájek, P. Heřman, P. Kment, D. Král, J. Schneider, D. Sommer, J. 
Šumpich 
omluveni: S. Benedikt, A. Bezděk, L. Čížek, L. Hrůzová, T. Kadlec, T. Kopecký (náhr.), J. Rolčík, J. 
Růžička, L. Sekerka, M. Škorpík (náhr.), P. Vonička (náhr.), V. Vrabec 
 
revizní komise  
přítomni:  
omluveni: O. Sedláček, P. Šípek, P. Kabátek 
 
předsedové poboček a sekcí  
přítomni:  
omluveni: S. Benedikt, L. Blažej, J. Farkač, Z. Kletečka, T. Kopecký, V. Kubáň, Z. Laštůvka, J. 
Šťastný, D. Trávníček, L. Tůma, J. Vávra, V. Vrabec, Š. Zeman 
 
Program: 

1. Kontrola zápisu z minulé schůze (D. Král) 
2. Hospodářská zpráva (L. Sekerka) 
3. Redakční zprávy (J. Růžička, Š. Zeman) 
4. Zpráva knihovníka (P. Kment) 
5. Členské záležitosti (D. Sommer) 
6. Různé  

a. Novela druhové ochrany a seznamu ZCHD – druhé jednání s AOPK ČR (D. Král) 
b. Vyšetřování ČIŽP ve věci zničení populace jasoně dymnivkového v oboře Bulhary – 

pokračování (D. Král, D. Sommer) 
c. Katalog českých brouků (J. Hájek, J. Vávra) 
d. Hmyz roku 2023 (A. F. Damaška) 
e. Entomologické dny 2023 (P. Heřman, J. Schneider) 
f. Výměnné dny ČSE 2023 (J. Rolčík) 
g. Zprávy poboček a sekcí (D. Sommer) 
h. Zoologické dny 2023 (P. Kment) 

 
1) D. Král přivítal přítomné na poslední schůzi tohoto roku a provedl kontrolu zápisu z minulé schůze. 

D. Sommer konstatoval, že výbor je usnášení schopný (8/17).  
2) D. Sommer přednesl hospodářskou zprávu za nepřítomného L. Sekerku. Informoval výbor o stavu 

účtu, který ke dni 30. listopadu činil cca 534 tis. Nicméně i když částka vypadá velmi optimisticky, 
dosud z ní nebyly utraceny žádné „běžné“ náklady, tedy tisk časopisů atp. Konečná bilance za 
uplynulý rok se objeví až v dalším zápisu ze schůze a ve spolkových zprávách. 
Jelikož banku EquaBank, u které má nyní ČSE účet, „spolkla“ banka Raiffeisenbank, čeká nás 
zřejmě v roce 2023 opět změna čísla účtu. Zatím nemáme z banky bližší informace jak a kdy ke 
změně dojde.  

3) D. Sommer přednesl redakční zprávu za nepřítomného J. Růžičku. Informoval výbor o zpoždění 
v termínu vydání časopisu Klapalekiana způsobeném zejména souběžnou tvorbou dvou čísel. Číslo 
1-2/2022 v rozsahu 208 stran bylo odesláno do tisku. Číslo 3-4/2022 bude do tiskárny odesláno 
pravděpodobně v průběhu ledna 2023. Do čísla 1-2/2023 je dosud již vysázeno cca 40 stran 
rukopisů a dalších cca 80 stran je v redakčním procesu.  



D. Sommer přednesl redakční zprávu za nepřítomného Š. Zemana. Informoval výbor o časopisu 
Podušťák. Číslo je kompletně vysázeno a prochází poslední fází korektur. Do konce roku 2022 by 
mělo být odesláno do tiskárny. 

4) P. Kment informoval, že počet evidovaných svazků v knihovně mírně stoupá. V současné chvíli je 
v knihovně uloženo více než 28.754 svazků.  

5) D. Sommer předložil pět nových žádostí o členství v ČSE (Hájek Adam, Kopřiva Jiří, Machač 
Ondřej, Mlčoch Patrik, Sýs Jan), jmenovaní byli přijati korespondenčně plným počtem hlasů 
(17/0/0).  

6) Různé 
a. Dne 28.11.2022 se na půdě AOPK ČR uskutečnilo druhé jednání ve věci novelizace druhové 

ochrany a seznamu ZCHD. Jednání proběhlo za podobné účasti i v podobném duchu jako 
jednání první (viz přílohy zápisu schůze ze dne 20.10.2022). Jeho cílem bylo pouze dořešení 
některých drobných úprav, které ještě byly do dokumentu zapracovány před jeho 
postoupením MŽP. Za ČSE se schůzky zúčastnil D. Král, který krátce shrnul průběh schůze 
pro členy výboru. Konstatoval, že z pohledu entomologů již dokument nedoznal žádných 
změn a je prakticky ve stejné podobě, jakou jsme obdrželi na konci září. První část schůze se 
opět řešily obecné pojmy jako „běžné hospodaření“ a „lokální populace“, které však byly již 
podrobně probírány na schůzi předešlé. Druhou část schůze se řešila zejména problematika 
mykologie. Dokument bude nyní postoupen MŽP a projde připomínkami jeho pracovníků a 
také odborových organizací (zemědělci, lesníci, myslivci, rybáři atd.). Poté bude vrácen 
AOPK ČR. Vedení AOPK ČR i MŽP přislíbilo, že poté budou odborné spolky opět osloveny 
s žádostí o připomínkování dokumentu. Vládě by měl být dokument předložen na začátku 
roku 2024. 

b. D. Král zopakoval průběh vyšetřování ČIŽP ve věci zničení populace jasoně dymnivkového 
v oboře Bulhary, který byl podrobně shrnut v předešlém zápisu ze schůze výboru 
20.10.2022. D. Král kontaktoval ředitelství ČIŽP, které je nadřízeným orgánem oblastního 
inspektorátu ČIŽP v Brně. Byla mu přislíbena schůzka. Konkrétní datum bude upřesněno 
v lednu 2023. D. Král zároveň zmínil fakt, že ředitel ČIŽP Erik Geuss v průběhu prosince 
odstoupil z funkce a ČIŽP tedy bude v roce 2023 vést jiný ředitel. 

c. D. Král se dotázal přítomného J. Hájka, zda se ve věci Katalogu českých brouků v roce 2022 
uskutečnil nějaký pokrok. J. Hájek konstatoval, že nejzazší termín stanovený na jaře roku 
2022 nebyl dodržen. Zejména komunikace editora (J. Vávra) a jednotlivých spoluautorů 
vázne. J. Hájek přislíbil, že společně s J. Růžičkou začnou s J. Vávrou na jaře 2023 
intenzivně komunikovat. Stále není k dispozici celkový seznam všech spoluautorů a 
informace o stavu jednotlivých rukopisů.  

d. A. F. Damaška shrnul průběh iniciativy Hmyz roku 2022. Pro rok 2023 dosud nebyl vybrán 
zástupce. V rámci diskuse padlo několik kandidátů. D. Sommer osloví korespondenčně celý 
výbor ČSE, aby o vybrání příslušného hmyzu pro rok 2023 hlasoval. A. F. Damaška přislíbil 
shrnutí a vyhodnocení iniciativy Hmyz roku 2022 na stránkách časopisů Podušťák a 
Ekolist.cz. 

e. P. Heřman shrnul Entomologické dny 2022, které se uskutečnily ve dnech 27.–29.5. v oblasti 
Drahanské vrchoviny za účasti 38 lidí. P. Heřman již obeslal účastníky s žádostí o dodání 
faunistických údajů pro potřeby AOPK ČR, které jsou částečnou reciprocí za umožnění 
návštěvy zajímavých a chráněných lokalit v rámci Entomologických dnů. P. Heřman také 
přislíbil, že na začátku roku 2023 bude odeslán do redakce časopisu Klapalekiana tradiční 
článek pojednávající o celé akci. Předběžné datum konání Entomologických dnů 2023 je 
26.–28.5. s lokací ve středočeském Posázaví. 

f. D. Sommer sdělil za nepřítomného J. Rolčíka data konání Výměnných dnů ČSE v roce 2023. 
První se uskuteční 18. února a druhý 21. října. V rámci obou dní proběhne schůze výboru 
ČSE a v rámci prvního dne (18.2.) také Valné shromáždění ČSE pro rok 2023. Tímto 
bychom se měli opět vrátit k tradičnímu konání VS v jarním termínu, které umožňuje 



kompletní shrnutí uplynulého roku (např. uzavřené účetnictví, přidělené dotační prostředky 
atd.). 

g. D. Sommer upozornil, že jako každý rok je nutné odevzdat zprávy o činnosti poboček a sekcí 
na jejichž základě dostává ČSE dotaci RVS, která tvoří velkou část rozpočtu ČSE. Stejně 
jako několik posledních let je opět nejzazší termín odevzdání zpráv stanoven na 31.12.2022. 
D. Sommer apeloval na všechny předsedy a zástupce, aby odevzdali zprávu včas, jelikož se v 
posledních letech opakovaně stávalo, že část poboček a/či sekcí zprávu odevzdalo pozdě 
nebo v horších případech vůbec.  

h. P. Kment zmínil, že po dvouleté přestávce způsobené pandemií covid se budou v roce 2023 
opět konat Zoologické dny 2023, a to v termínu 9.–10.2. v Brně. P. Kment připomněl, že 
ČSE akci v uplynulých letech podpořila vyhlášením ceny za nejlepší přednášku (odměna 
5.000 Kč) a nejlepší poster (odměna 3.000 Kč) pro dva účastníky Zoologických dnů. Navrhl 
tuto akci opět podpořit stejnou částkou. D. Sommer zmínil, že v uplynulém roce proběhla 
revize odměn Biologické olympiádě (viz zápis výboru ze dne 22.10.2022), která snížila 
poskytovanou částku na tuto propagaci na cca 5.000 Kč. Navíc odměny jsou založené 
zejména na propagačních materiálech ČSE a nikoliv finanční motivaci. Dle jeho názoru je 
finanční odměna za Zoologické dny nepřiměřená. Pokladna ČSE neuvolňuje finanční 
prostředky na vlastní dobrovolníky (např. za vedení entomologických exkurzí), váhá 
s podporou webových stránek poboček a sekcí a snižuje odměny za zpracování časopisu 
Klapalekiana na úkor financí na tisk, přičemž zpracování časopisu Podušťák není 
financováno vůbec. V této situaci je dle názoru D. Sommera finanční podpora externí akce 
ve výši 8.000 Kč nepřiměřená a raději by podpořil vlastní akce a iniciativy. D. Král a J. 
Hájek by naopak výši podpory Zoologických dnů ponechali a zvýšili by podporu Biologické 
olympiády. P. Kment a A. F. Damaška jsou toho názoru, že snížení odměny by znamenalo 
nízkou atraktivitu ocenění a její výši by tedy ponechali beze změn. Vzhledem k faktu, že na 
schůzi výboru nebyl přítomen hospodář ČSE, bylo rozhodnuto, že o případné výši finanční 
podpory Zoologických dnů 2023 bude rozhodnuto korespondenčně před konáním akce. 

 
První schůze výboru v roce 2023 se uskuteční 18. února. 
 
Zapsal: D. Sommer  
Verifikoval: D. Král 
 


